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ÄRENDELISTA 
§1 Godkännande av dagordning och tid för justering 
§2 Nytt medborgarförslag gällande bastu vid Mälaren i 

Ålsten 
§3 Nytt medborgarförslag om övergångsställe vid 

Alviksskolan 
§4 Nytt medborgarförslag om övergångsställe 

Dartanjangs gata 
§5 Nytt medborgarförslag gällande inspektion av 

gångvägar i Blackeberg 
§6 Nytt medborgarförslag gällande flytt av planerat vård- 

och omsorgsboende 
§7 Nytt medborgarförslag om skyltar i parker och i 

offentliga gaturum gällande koppeltvång 
§8 Nytt medborgarförslag - Behåll Gula villan i Mariehäll 
§9 Revidering av delegationsordningen 
§10 Delegation och förordnande att fatta beslut enligt lag 

om placering av barn i skyddat boende 
§11 Underlag för budget 2025 med inriktning 2026 och 

2027 
§12 Fördelning av föreningsbidrag 2024 
§13 Remissvar - Kommunikationsprogram för Stockholms 

stad, KS 2024/112 
§14 Remissvar - förslag till ny avfallsplan för Stockholms 

kommun 
§15 Remissvar - Samråd om förslag till 

biotopskyddsområde Olovslunden 
§16 Remissvar - Riktlinjer i stadens arbete 

motvåldsbejakande extremism 
§17 Remissvar - Motion om att genomföra en översyn av 

Stockholms äldre detaljplaner 
§18 Remissvar - Motion om att öppna idrottslokalerna vid 

stadens skolor för barn och unga under loven, KS 
2023/1388 

§19 Remissvar - Motion om informationskampanj för att 
motverka bedrägerier riktade mot äldre 

§20 Remissvar - Trafikförändringar i SL- och WÅAB-
trafiken 2024/2025 (T25), KS 2024/445 

§21 Parkförsörjningsplan 2024-2028 
§22 Kontorsemiss gällande förslag till ändring av 

förordningen (SKOLFS 2018:50) om läroplan för 
förskolan 

§23 Deltagande i Kvalitetsutmärkelsen 2024 
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§24 Svar på medborgarförslag gällande Brommaplan från 
busstorget till korsningen Åkeshovsvägen 

§25 Svar på medborgarförslag gällande busslinje 127 i 
Nockebyhov 

§26 Svar på medborgarförslag gällande asfalterad 
rullskidbana 

§27 Svar på skrivelse från Moderaterna gällande 
förebyggande arbete 

§28 Svar på skrivelse från Liberalerna gällande RSU-
grupper 

§29 Svar på skrivelse från Liberalerna gällande trygghet i 
LSS-boenden 

§30 Ekonomisk månadsrapport mars 2024 
§31 Boendeplan för äldre 2025 med utblick mot 2050 

Region Västerort 
§32 Sammanställning lex Sarah – beslut och inkomna 

rapporter 2024 – SoF och ÄO 
§33 Protokoll från förvaltningsgruppen 2024 
§34 Protokoll pensionärsrådet 2024 
§35 Anmälan av delegationsbeslut 2024 
§36 Inkomna rapporter och protokoll 2024 - Förteckning 

till nämndens sammanträden 
§37 Balanslista 2024 
§38 Nämndens och förvaltningens frågor 
§39 Borttagen på grund av sekretess 
§40 Borttagen på grund av sekretess 
§41 Borttagen på grund av sekretess 
§42 Borttagen på grund av sekretess 
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§ 1 
Godkännande av dagordning och tid för justering  

Beslut  
Ordförande Johan Heinonen (S) öppnar mötet. Dagordningen 
godkänns. 
 
Ordförande Johan Heinonen (S) och Mattias Keresztesi (M) utses 
att justera protokollet. Protokollet justeras fredagen den 26 april. 
Mötet ajourneras för allmänhetens frågestund mellan kl. 18.30 -
19.00. 
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§ 2 
Nytt medborgarförslag gällande bastu vid Mälaren i 
Ålsten  
BRO 2024/173 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Erik Thonfors (C), Louise Minnhagen (L) och Mattias Keresztesi 
m.fl. (M) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
Centerpartiet, Liberalerna och Moderaterna instämmer med 
medborgarförslaget kring vikten av tillgång till Stockholms 
vattenytor. Vattnet är en stor del av Stockholm. Centerpartiet, 
Liberalerna och Moderaterna vill tillgängliggöra det fantastiska 
vatten som finns i hela staden och ta vara på de outnyttjade 
möjligheter som finns. Dels med bastu såsom medborgarförslaget 
föreslår, men också med fler strandbad, bastuflottar, vattennära 
broar, badstegar och soldäck. 
 
Centerpartiet, Liberalerna och Moderaterna vill skapa fler och bättre 
bad- och kallbadsmöjligheter i Stockholms olika stadsdelar. Där 
badmöjligheter helt saknas kan badflottar eller mer permanenta 
badbryggor placeras ut. En annan lösning är små kallbadhus med 
bastu som kan placeras längs med stadens stränder och kajer. 
Genom att skapa fler badmöjligheter avlastar vi också våra större 
strandbad som i flera fall lider av dålig vattenkvalitet. 
 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1572347 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
 BRO 2024/173-1.1 Medborgarörslag på bastu vid Mälaren i 

Ålsten  
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§ 3 
Nytt medborgarförslag om övergångsställe vid 
Alviksskolan  
BRO 2024/197 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Findel Madison (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Sverigedemokraterna instämmer i medborgarförslaget om att ett 
övergångsställe behövs på Tranebergsvägen i västra delen av 
Alviksskolans skolområde. I dag finns övergångsställen både i östra 
delen vid Tranebergsplan och centralt vid huvudentrén, men ett i 
öster fattas, vilket skapar incitament för barn och elever att gena 
över vägen. 
 
Sverigedemokraterna anser att nämnden borde skicka detta 
ställningstagande som ett inspel till Trafiknämnden. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1572358 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 4 
Nytt medborgarförslag om övergångsställe Dartanjangs 
gata  
BRO 2024/198 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Erik Thonfors (C) och Louise Minnhagen (L) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
 
Centerpartiet och Libralerna instämmer med medborgarförslaget 
kring relevansen av ett övergångställe och fartdämpare såsom 
motionären föreslår. Bromma stadsdelsnämnd har tidigare mottagit 
medborgarförslag med förslag på övergångställe i området. Det 
finns ett behov av övergångställe, och iden med fartdämpare är god, 
då flertalet barn och ungdomar uppehåller sig i Lönnebergaparken 
under både sommar och vinterhalvåret. Den nybyggda cykelsparken 
används på sommaren och själva backen används för 
pulka/snowracer på vintern. Ett övergångställe vid Pelle Pennas väg 
inklusive fartdämpare bör ses som en rimlig förbättring ur 
säkerhetssynpunkt.  
 
Handlingar i ärendet 

 1572395 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 5 
Nytt medborgarförslag gällande inspektion av gångvägar 
i Blackeberg  
BRO 2024/199 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Louise Minnhagen (L) och Johan Erik Thonfors (C) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
 
Det är lätt att förstå att trädrötter i asfalten kan vara ett besvärligt 
hinder när man kör rullstol. Förslagsställaren uppger sig bli 
begränsad i en sådan omfattning att hen inte ens med tillgänglig 
hjälp kan ta sig ut. Vidgar man frågan omfattas fler av problemet, 
t.ex. äldre och synsvaga. 
 
Friheten att kunna bestämma över sitt liv är viktig för oss alla. Av 
förklarliga skäl blir det särskilt viktigt för medborgare som är 
funktionshindrade. 
 
Liberalerna och Centerpartiet ställer sig bakom medborgarförslaget 
att utifrån framkomlighet genomföra en översyn av gångvägarna i 
Blackeberg samt att problemen sedan åtgärdas på lämpligt sätt. 
 
I förlängningen betonar vi vikten av att inspektioner fortsatt sker i 
hela stadsdelen, då det även på andra håll krävs liknande åtgärder. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1572399 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 6 
Nytt medborgarförslag gällande flytt av planerat vård- 
och omsorgsboende  
BRO 2024/200 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1572401 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 7 
Nytt medborgarförslag om skyltar i parker och i offentliga 
gaturum gällande koppeltvång  
BRO 2024/201 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1572440 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 8 
Nytt medborgarförslag - Behåll Gula villan i Mariehäll  
BRO 2024/202 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Louise Minnhagen (L) och Mattias Keresztesi m.fl. (M) lämnar 
särskilt uttalande enligt följande: 
 
Gula villan hotades för ett par år sedan av rivning i samband med 
att Stockholms stad skulle bygga bostäder, där villan stått sedan 
1800-talet. Liberalerna lyckades - i samarbete med Bromma 
Hembygdsförening - rädda Gula villan undan rivning. Villan 
flyttades i syfte att flyttas tillbaka till området då bostäderna stod 
klara. Nu hotas Gula villan återigen, denna gång av en flytt till en 
plats belägen utanför Bromma. 
 
Liberalerna och Moderaterna ställer sig bakom medborgarförslaget 
att låta villan finnas kvar i Mariehäll. 
 
Det är otroligt viktigt att vi inte raderar historien, det går att 
kombinera en snabb utveckling av Stockholm med att behålla 
kulturhistoriskt viktiga byggnader. Gula villan hör hemma i 
Bromma! 
 
Findel Madison (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
På Karlsbodavägen i Mariehäll stod Gula villan fram till 2022 då 
den gavs en tillfällig placering på Gårdsfogdevägen. Gula villan är 
grönklassad av Stadsmuseet vilket innebär att den betraktas som 
betydelsefull utifrån historiska, kulturhistoriska, miljömässiga eller 
konstnärliga perspektiv. Uppförd under 1890-talet, fungerar den 
som ett minne från en tid då Mariehäll var beläget i Stockholms 
utkanter. I omkring hundra år fick byggnaden inhysa servering, 
vilket gjort den till en viktig träffpunkt – inte minst för många 
lokala stammisar. 
 
Mot den bakgrunden anser vi att det borde vara självklart att Gula 
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villan, som det lokala landmärke den utgjort, åter ska få frälsa 
Mariehällsborna med sin närvaro och vi instämmer därmed i 
medborgarförslaget. Vi anser att nämnden gemensamt under 
ärendets behandling borde kunna ta ett gemensamt 
ställningstagande med önskemålet att bevara Gula villan i Mariehäll 
och skicka detta till Exploateringsnämnden och/eller 
Stadsbyggnadsnämnden för kännedom. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1572466 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
 BRO 2024/202-1.1 Medborgarförslag - Behåll Gula villan i 

Mariehäll (2/3) 
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§ 9 
Revidering av delegationsordningen  
BRO 2024/62 
 

Beslut  
Nämnden beslutar att gällande delegationsordning revideras i 
enlighet med bilaga till förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 1 april 2024 träder lag (2024:79) om placering av barn i 
skyddat boende träder i kraft. Med anledning av lagändringen 
föreslår förvaltningen att delegationsordningen revideras. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1556748 (Godkänd - R 1) Revidering av 
delegationsordningen 

 1556742 Bilaga 1 - förvaltningens förslag till revidering av 
delegationsordning(1478040) 
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§ 10 
Delegation och förordnande att fatta beslut enligt lag om 
placering av barn i skyddat boende  
BRO 2024/212 
 

Beslut  
1. Nämnden förordnar nämndens ordförande Johan Heinonen (S), 
nämndens 1:e vice ordförande Mattias Keresztesi (M), sociala 
delegationens ordförande Stina Andersson (S) och sociala 
delegationens vice ordförande Alexander Saednia (M) rätten att 
fatta beslut om: 
 
- Omedelbar insats i form av skyddat boende enligt 4 kap. 1 § lag 
(2024:79) om placering av barn i skyddat boende samt upphörande 
av omedelbar insats i form av skyddat boende enligt 4 kap. 8 §. 
- Var barnet ska placeras och hur insatsen skyddat boende i övrigt 
ska genomföras enligt 5 kap. 1 § lag om placering av barn i skyddat 
boende. 
- Begära biträde av polismyndigheten att genomföra beslut om 
skyddat boende eller om en omedelbar sådan insats enligt 8 kap. 7 § 
lag om placering av barn i skyddat boende. 
 
2. Nämnden uppdrar enligt 6 kap. 39 § kommunallagen åt 
ordförande Johan Heinonen (S), nämndens 1:e vice ordförande 
Mattias Keresztesi (M), sociala delegationens ordförande Stina 
Andersson (S) och sociala delegationens vice ordförande Alexander 
Saednia (M) rätten att fatta beslut om att på nämndens vägnar, i 
ärenden som är så brådskande att nämndens avgörande inte kan 
avvaktas, besluta om: 
 
- Hemlighållande av vistelseort och 
umgängesbegränsning/umgängesförbud enligt 5 kap. 4 § lag om 
placering av barn i skyddat boende samt upphävande av beslut 
enligt samma lagrum. 
 
3. Beslutet gäller från 26 april 2024 till 31 december 2024. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Från och med den 1 april 2024 börjar ny lag om placering av barn i 
skyddat boende gälla. Den nya lagen innehåller bestämmelser om 
omedelbara insatser i brådskande ärenden. Vissa beslut enligt kan 
ibland vara så brådskande att det inte går att invänta beslut av 
nämnden eller dess utskott för enskilda ärenden (sociala 
delegationen). 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden utser särskilda ledamöter att 

Sida 15 (68)



 
 

Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

kunna fatta dessa beslut, så att kravet på skyndsamhet inte eftersätts. 
Förvaltningen föreslår även att nämnden delegerar beslut om 
hemlighållande av vistelseort samt 
umgängesbegränsning/umgängesförbud till särskilda ledamöter. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1557055 (Godkänd - R 1) Delegation och förordnande att 
fatta beslut enligt lag om placering av barn i skyddat boende 
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§ 11 
Underlag för budget 2025 med inriktning 2026 och 2027  
BRO 2024/188 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner förvaltningens förslag till underlag för 
budget 2025 med inriktning för 2026 och 2027, inklusive bilagor till 
förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
2. Nämnden överlämnar förslaget till kommunstyrelsen för fortsatt 
beredning. 
 
3. Nämnden beslutar om omedelbar justering av ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden ska lämna ett underlag till kommunstyrelsen 
inför den centrala budgetberedningen. Underlaget, som utgår från 
stadens övergripande 
inriktningsmål, ska lyfta strategiskt viktiga utvecklingsområden och 
utmaningar som berör kärnverksamheten. I underlaget redovisar 
förvaltningen 
strategiska och prioriterade frågor för de kommande tre åren. 
Utgångspunkter för underlaget är befolkningsutvecklingen, analyser 
av kommande arbete för att uppnå kommunfullmäktiges mål, 
omvärldsfaktorer och större förändringar jämfört med gällande plan 
för 2025 och 2026. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordförande Johan Heionen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V) och 
Svante Thorell (MP) föreslår (se beslutet). 
 
2) Mattias Kereztesi m.fl. (M) föreslår: 
 
1. Att avslå förvaltningens förslag till budgetunderlag för 2025 med 
inriktning för 2026 och 2027 
2. Att uppdra åt stadsdelsförvaltningen att återkomma med förslag 
till budget för den aktuella tidsperioden utifrån prioriteringarna i 
Moderaternas reservation För ett modernt, frihetligt, tryggt och 
hållbart Stockholm i kommunfullmäktige, samt att därutöver anföra 
följande: 
 
Vi tackar förvaltningen för ett genomarbetat budgetunderlag och 
vill särskilt lyfta fram det positiva i att förvaltningen i samband med 
verksamhetsplan 2024 inkluderat Trygghet och säkerhet som ett av 
de tre strategiska utvecklingsområdena som ska vara i fokus. 
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Moderaternas vision för Stockholm är en modern, öppen, trygg, 
hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad där det finns en 
mångfald av människor, företag och föreningar. Det gäller i allra 
högsta även i Bromma. 
 
Tyvärr har vi sett att tryggheten trycks tillbaka i olika delar staden 
när gäng-kriminaliteten och det besinningslösa våldet har eskalerat. 
Den senaste händelsen i Skärholmen, där en pappa blev avrättad 
framför sin tolvårige son, är bara ett av flera fruktansvärda exempel 
i närtid. För Brommas del finns här nu två öppna drogscener, med 
allt negativt det innebär. Det är en oacceptabel utveckling som 
måste mötas med kraft. Den rödgröna majoritetens nedskärning av 
antalet ordningsvakter är i stället ett steg i helt fel riktning. Vi 
moderater accepterar inte att människor i Stockholm får sin frihet 
begränsad på grund av otrygghet. Vi arbetar därför målmedvetet för 
ökad frihet genom kraftfulla insatser mot den brottslighet som idag 
orsakar svåra problem i delar av staden och som begränsar vanliga 
människors frihet. Ett återställande av antalet ordningsvakter är ett 
viktigt steg på lokal nivå, samtidigt som regeringen nu genomför en 
rad kraftfulla åtgärder på nationell nivå för att vända utvecklingen. 
3) Louise Minnhagen (L) föreslår: 
 
1. Att delvis bifalla stadsdelsförvaltningens förslag till beslut. 
2. Att uppdra åt stadsdelsförvaltningen att återkomma med förslag 
till inriktningsbeslut i enlighet med vad som nedan anförs, samt att 
därutöver anföra följande: 
 
Vi liberaler anser att varje människa bör få så stora möjligheter att 
forma sitt eget liv som möjligt. Det förutsätter att den enskilde 
individen själv kan styra över de verkligt avgörande besluten i livet. 
I Liberalernas förslag till budget 2024 för fastslås därför tre 
inriktningsmål för stadens verksamheter. 
 
Ett frihetens Stockholm som ger varje individ möjligheter att 
uttrycka sig och förutsättningar att leva ett självständigt liv 
Ett grönt och innovativt Stockholm som är ledande i 
klimatomställningen och ger goda förutsättningar för ett fritt 
närings- och kulturliv. 
Ett Stockholm med god ekonomi som slår vakt om de mänskliga 
rättigheterna, öppenhet och valfrihet. 
 
Syftet med underlaget för budget 2025 med inriktning för 2026 och 
2027 är att beskriva och analysera de kommande årens utveckling 
och konsekvenserna för staden. Identifierade utvecklingsbehov och 
strategiska prioriteringar ska redovisas. Det är därför 
anmärkningsvärt att både initiativ och reformvilja lyser med sin 
frånvaro under den rödgröna majoriteten. Vi vill framförallt lyfta 
bristen på fortsatt utveckling av den samhandling mellan stadens 
verksamheter som påbörjades föregående mandatperiod. Vi får 

Sida 18 (68)



 
 

Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

återigen rapporter från stadens skolor att omfattande 
skolfrånvaroproblematik hänvisas tillbaka från socialtjänsten till 
skolorna själva att hantera, trots att Kommunfullmäktige enhälligt 
ställt sig bakom förtydligad riktlinjer om socialtjänstens medansvar 
för att stabilisera elevers skolgång. Konkret gemensam handling är 
svaret på komplexa utmaningar och exempelvis skolans och 
socialtjänstens utvecklade arbetssätt visar tydligt på positiva 
resultat. Det är ett arbete som inte kan anses vara klart eftersom så 
kallat stuprörstänk fortfarande förekommer inom stadens 
verksamheter. 
 
Vidare vill vi framhäva vikten av att fokusera på de barn som 
omhändertas och placeras av socialtjänsten. Omhändertagna barn är 
i riskzon för att dras in i kriminalitet innan, under och efter en 
placering och ökat fokus måste därför läggas på deras vård och 
stödinsatser. Detta gäller oavsett placeringsform - familjehem, HVB 
eller låst institution. Att dessa barn ges goda möjligheter att klara 
skolgången, samt får hälsokontroller och ett sammanhållet stöd 
även efter en placering är grunden i att förebygga framtida 
kriminalitet eller andra sociala problem. 
 
I Stockholm ska människor med funktionsnedsättningar kunna leva 
ett så gott och självständigt liv som möjligt. En stor del av detta är 
möjligheten att delta på daglig verksamhet och även rätten att själv 
välja utförare. Stockholms stad använder sig av ett LOV-system för 
att kunna erbjuda ett brett utbud av daglig verksamhet, som utförs i 
både kommunal och privat regi. Men när den rödgröna majoriteten 
tydligt aviserar att privata aktörer inte är önskvärda innebär det att 
både utbud och kvalitet riskerar att försämras. De påstådda 
övervinster som det rödgröna styret anser görs av privata utförare 
inom daglig verksamhet lyser med sin frånvaro. 
 
Förskolan är en viktig del i barns fortsatta utveckling både vad 
gäller socialt samspel och fortsatt lärande. I det arbetet vill vi 
särskilda poängtera vikten av att i ett tidigt skede arbeta med 
värderingar. Gemensamt för en överväldigande majoritet av 
gärningspersonerna inblandade i den våldsvåg som skakat 
Stockholm under året är att dessa är minderåriga och pojkar. Det 
handlar om unga pojkar som tillägnat sig värderingar som lyfter 
fram våld som något manligt och önskvärt. Gemensamt är också att 
dessa pojkar oftast varit föremål för socialtjänstens insatser under 
många år. Det är barn vars problembeteenden ofta varit känt sen 
förskolan men inte tagits på fullt allvar i tid. Men om de värderingar 
som ligger till grund för de grova våldsdåd som drabbar hela 
samhället inte tas på allvar i ett tidigt skede är risken att problemet 
bara växer sig allt större. 
 
Slutligen vill vi framhålla språkets betydelse och hur viktigt det är 
att barn som inte har svenska med sig hemifrån redan i förskolan får 
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goda förutsättningar att utveckla sin svenska. Att förstå och kunna 
göra sig förstådd är nyckeln till fortsatt lärande. Utan goda 
språkkunskaper är annars risken att dessa barn hamnar efter i skolan 
tidigt och får svårigheter att komma ikapp. Det pedagogiska arbetet 
på förskolorna bör därför fokusera mindre på användning av 
skärmar och mer på att barnen ska lära sig socialt samspel med 
andra barn och pedagoger. 
 
Sammantaget saknar vi viktiga initiativ och utvecklingsarbete från 
den rödgröna majoriteten. En mandatperiod måste handla om att 
vidareutveckla staden, inte endast förvalta. I övrigt hänvisar vi till 
Liberalernas budgetreservation 2024. 
4) Erik Thonfors (C) föreslår: 
 
1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag beslut 
2. Att uppdra åt förvaltningen att återkomma med ett förslag till 
inriktning utifrån Centerpartiets budgetreservation i 
kommunfullmäktige, samt att därutöver anföra följande: 
 
Centerpartiet vill börja med att tacka förvaltningen för arbetet med 
underlaget där flera 
 
goda strategiska satsningar framgår. Det är viktigt, i ett växande 
stadsdelsområde som Bromma, att bevara och utveckla dagens 
styrkor –samtidigt finns flera utmaningar framåt som kräver kloka 
utvecklingsinsatser. 
 
Centerpartiets vision för Stockholm är en grön, modern, öppen, 
trygg, hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad där det finns en 
mångfald av människor, företag och företagare. 
 
Stockholm har stora utmaningar. Efter att länge ha varit en 
ledstjärna i klimatarbetet, riskerar Stockholm att tappa fart i 
klimatomställningen. Utanförskapet på vissa platser är stort, 
kriminaliteten växer och Stockholm och Sverige befinner sig i en 
eskalerande våldsspiral orsakad av kriminella nätverk. Gängen 
måste bort från Stockholms gator. Det är svårt att hitta bostad, det är 
brist på både förskollärare och förskoleplatser och vi kämpar med 
att hinna bygga skolor i den takt vi behöver. Stockholms skolor är 
dessutom hårt pressade av en stram ekonomi vilket fått stora 
konsekvenser. Planbristen försvårar för barn och ungdomar att 
idrotta och få en meningsfylld fritid. Dessa utmaningar ser vi även 
lokalt. 
 
Stockholm utgörs av lokalsamhällen. Vi måste värna dessa och 
skapa stadsdelar med egna identiteter, levande centrum och kvarter. 
 
Centerpartiet tror på alla människors förmåga att själva forma sin 
egen framtid. Det viktigaste är inte varifrån du kommer, utan var du 
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är på väg. Centerpartiet vill staka ut en hoppfull väg framåt för ett 
Stockholm som håller ihop. Det är vår politik som ger de bästa 
förutsättningarna att göra Stockholm bättre, mer öppet, företagsamt, 
grönt, tryggt och innovativt. I Centerpartiets budgetreservation för 
2024 återfinns därför följande inriktningsmål: 
 
- En öppen, trygg och attraktiv storstad med möjligheter och 
valfrihet för alla 
- En hållbart växande och dynamisk storstad 
- En innovativ stad med ansvarsfull och hållbar ekonomi 
- C satsar på föreningsliv och ideella krafter som skapar meningsfull 
fritid och trygghet, bl a nattvandring, lokalt föreningsliv samt 
idrottsrörelsen. Majoriteten: inga nya pengar till ideella krafter inom 
föreningsliv, idrott, fritid mm 
- C satsar 20 mnkr mer än majoriteten på fler och tidigare insatser 
från socialtjänsten 
- Inom äldreomsorg satsar C 25 mnkr mer på generösare 
biståndsbedömning 
- C satsar 10 mn kr på trygga fritidsgårdar med hög kvalitet  
- majoriteten saknar medel för arbetsmarknadsåtgärder, trots det vill 
man inte använda privata arbetsgivare i tillräckligt hög utsträckning 
för att skapa riktiga jobb 
- Majoriteten gör för lite för att möta demografiförändringarna 
 
I övrigt hänvisar vi till Centerpartiets budgetreservation i 
kommunfullmäktige för vilka prioriteringar som bör ligga till grund 
för planeringen för perioden 2025-2027. 
5) Findel Madison (SD) föreslår: 
 
1. Att avslå förvaltningens förslag till underlag för budget 2025 med 
inriktning 2026 och 2027. 
2. Att ge förvaltningen i uppdrag att återkomma till 
stadsdelsnämnden med ett underlag för budget 2025 med inriktning 
2026 och 2027 utifrån Sverigedemokraternas skuggbudget 2024, 
samt att därutöver anföra följande: 
 
Det är glädjande att ta del av ett väl genomarbetat underlag till 
budget, där ett uppenbart engagemang för Bromma skiner igenom, 
om än förvaltningen haft i uppdrag att utforma underlaget efter 
vänsterstyrets visioner, mål och inriktningar. 
 
I Underlag för budget 2025 med inriktning 2026 och 2027 
analyseras och utvärderas den framtida utvecklingen och dess 
påverkan på både ekonomin och verksamheten. Dessutom 
presenteras planerade investeringar och prioriteringar som förväntas 
främja de mål som kommunfullmäktige har satt för perioden. Då 
Sverigedemokraterna i vår budgetsreservation förordar andra 
övergripande inriktningsmål än de som förvaltningen nu haft till 
vägledning så vill vi i stället se underlaget anpassat efter dessa. 
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Sverigedemokraternas inriktningsmål lyder: 
- En trygg huvudstad med hög livskvalitet 
- En varsamt växande huvudstad 
- En resurseffektiv huvudstad med fokus på kärnverksamheten  
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra och 
finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Mattias Keresztesi m.fl. (M), Louise Minnhagen (L), Erik 
Thonfors (C) och Findel Madison (SD) reserverar sig mot beslutet 
med hänvisning till sina förslag. 
 
Särskilt uttalande: 
Ordföranden Johan Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V) och 
Svante Thorell (MP) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
En långsiktig planering av ekonomin är en förutsättning för att 
kunna prioritera och fördela resurser till rätt användningsområden. 
Vår uppfattning är att stadsdelsförvaltningen och staden under givna 
förutsättningar gjort ett gott arbete i denna flerårsplan. Men vi ser 
flera orosmoln och framför allt gäller det omställningen till följd en 
förväntad ny socialtjänstlag. 
 
Under den planperiod som detta ärende berör kommer kommuner 
och stadsdelar att ställas inför nya och ökade krav om och när den 
nya socialtjänstlagen – med grund i SOU 2020:74 – träder i kraft, 
vilket planeras ske 1 juli 2025. 
 
Uppdraget och förväntningarna på socialtjänsten antas öka på 
viktiga områden som jämlika och rättvisa levnadsvillkor, tydligare 
barnperspektiv, ökade ambitioner inom tillgänglighet och 
förebyggande verksamhet, möjligheter till insatser utan 
behovsprövning och ökade bidrag till samhällsplaneringen. Detta 
sker samtidigt som SKR pekar på tydliga samhällsförändringar där 
socialtjänsten ställs inför utmaningar som svårigheter inom 
personal- och kompetensförsörjning, en ansträngd ekonomi, 
desinformation och unga som dras in i kriminalitet. 
 
Omställningen av socialtjänsten kommer inte ske i ett ekonomiskt 
vakuum och vi ser med oro hur den sittande regeringen är tydlig 
med sin njugga inställning till finansiering av de ökande åtaganden 
omställningen av socialtjänsten förväntas medföra. 
 
Nedskärningarna av statsbidrag till verksamheter som kan stödja 
omställningen till en ny socialtjänst som ekonomiskt stöd till kultur 
och fritidsverksamhet ger sämre förutsättningar för att lyckas med 
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de höjda ambitionerna. Regeringens vilja att delegera ansvar bort 
från den statliga nivån utan att den följs av en hållbar finansiering 
för kommuner och stadsdelar är ett Svarte-Petter-spel där ansvaret 
inte följs av möjligheter till genomförande. 
 
Vi vill påtala att det förebyggande arbetet i kommunal verksamhet – 
som handlar om trygg försörjning, meningsfull fritidsverksamhet, 
feriejobb, hög skolnärvaro, rätt stöd i skolan och matchning på 
arbetsmarknaden och inte minst trygga föräldrar i ett tryggt hem, 
verkar förebyggande mot kriminalitet och utsatthet. 
 
Förslaget till ny socialtjänstlag kretsar mycket kring förebyggande 
insatser och det arbetet sker inte bara i socialtjänster utan genom 
många samhällsinsatser runt människor. När ungdomars 
fritidsaktiviteter blir allt dyrare och därmed exkluderande för unga 
människor och därtill att konsumtionsvanor får en mätbart större 
betydelse för kamratskap, har kommunens och det breda 
föreningslivets fritidsverksamhet en viktig uppgift att fylla utanför 
skoltid. Här kommer det på sikt att kräva större ekonomiska insatser 
från samhället och där är den statliga nivån på inget sätt friskriven. 
Ett framgångsrikt arbete med att förhindra nyrekrytering till 
kriminalitet och annan social utsatthet måste ta hänsyn till en redan 
hög arbetsbelastning för personalen inom socialtjänsten. Ska vi 
klara av ökade ambitioner måste kommuner och stadsdelar ges klara 
och långsiktiga ekonomiska förutsättningar, där har regeringen idag 
dessvärre kapitulerat. 
 
Under den sittande regeringens tid vid makten har alla tillfällen att 
ge kommuner bättre förutsättningar att verka förebyggande 
förspillts. Vid två tillfällen av två möjliga har statsbidragen till 
fritidsverksamhet och verksamhet riktat till ungdomar hållits inne. 
Det visar dessvärre på den stora skillnaden på Tidöpartiernas retorik 
och praktiska politik. Och i grunden skjuts de långsiktiga 
förutsättningarna för att omställningen till en ny socialtjänst med 
högre ambitioner ska lyckas, i sank. 
 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1558083 (Godkänd - R 1) Underlag for budget 2025 med 
inriktning 2026 och 2027 för Bromma sdn  

 1558076 Bilaga 02 - Klimatinvesteringar 
 1558075 Bilaga 01 - Sdn 06 
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§ 12 
Fördelning av föreningsbidrag 2024  
 
Jäv 
Petter Jennervall (S) deltar inte i överläggning eller beslut på 
grund av jäv. 
  
BRO 2023/579 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner förvaltningens förslag till fördelning av 
föreningsbidrag för 2024 
2. Nämnden uppdrar åt stadsdelsförvaltningen att se över nämndens 
regler för fördelning av föreningsbidrag med utgångspunkt i det 
nedan anförda: 
 
Föreningslivet i Bromma är en viktig del i att utveckla stadsdelen 
och erbjuder Brommaborna en möjlighet att delta i kulturliv, 
närområdesutveckling och demokratiskt inflytande. Ett levande 
föreningsliv skapar delaktighet och bidrar till en mångfald av 
verksamheter som kommer invånarna till del. 
 
Stadsdelsnämnden önskar att samverkan mellan kommunens 
verksamhet och föreningslivet ska öka och att föreningslivet i 
Bromma ska ges gynnsamma förutsättningar att växa och engagera 
fler. Ett sätt som stadsdelsnämnden bidrar till detta är genom de 
föreningsbidrag som är föremål för detta ärende. 
 
Stadsdelsnämndens i Bromma regler för fördelning av bidrag bör 
löpande uppdateras för att dels tillse att grundförutsättningarna 
inom staden är lika och dels att föreningslivet i Bromma har minst 
lika goda möjligheter till stöd som i övriga staden. 
Föreningsbidragen bör också riktas mot föreningar som har en stark 
lokal förankring och som inte erhåller stöd från andra delar av 
staden. 
 
Stadsdelsnämnden menar också att det är angeläget att utvärdering 
och redovisning av erhållna bidrag redovisas till förvaltningen för 
att möjliggöra en tydlig uppföljning till nämnden eller nämndens 
planeringsråd som har till uppgift att förbättra medborgardialogen i 
stadsdelsområdet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Bromma stadsdelsnämnd delar varje år ut föreningsbidrag till 
ideella föreningar som är verksamma inom stadsdelsområdet. I 
budget 2024 har 400 000 kronor avsatts för bidrag till föreningar i 
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Bromma som i huvudsak riktar sig till stadsdelsområdets invånare. 
Förvaltningens förslag innebär att ett något högre belopp än det 
budgeterade fördelas. 
 
I år har 15 föreningar ansökt om föreningsbidrag om sammanlagt 1 
316 685 kronor. Förvaltningen föreslår att 12 föreningar beviljas 
stöd helt eller delvis enligt framställan i inkomna ansökningar. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordförande Johan Heinoen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V) och 
Svante Thorell (MP) föreslår (se beslutet). 
 
2) Mattias Keresztesi m.fl. (M), Louise Minnhagen (L) och Erik 
Thonfors (C) föreslår att nämnden godkänner förvaltningens förslag 
till fördelning av föreningsbidrag. 
 
3) Findel Madison (SD) föreslår: 
 
1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till fördelning av 
föreningsbidrag. 
2. Att justera förvaltningens förslag i enlighet med nedan 
fördelning. 
 
Alviks Basket Bollklubb 70 000 
Björklunds Hage 4H 62 000 
Bromma Badmintonklubb 65 000 
Bromma Hässelby Suzukiförening 17 000 
Frivillig väntjänst 12 600 
KAMA Hälsa & Gemenskap 0 
Nätverket Västerorts ideella 10 000 
Off Stockholm 0 
Popkollo Södra Stockholm 0 
PRO Bromma 40 600 
Scen Västra 0 
Seniorkören Västergökarna 16 000 
Sjöscoutkåren Drakarna 32 000 
SPF seniorerna Bromma 65 000 
Äldrekontakt 9500 
3. Sverigedemokraterna anför därutöver följande: 
 
Sverigedemokraterna instämmer i stora delar med förvaltningens 
avvägningar och prioriteringar men önskar se en något annan 
fördelning av föreningsbidragen enligt nedan tabell för att 
möjliggöra en starkare slagsida åt föreningar som dokumenterat och 
trovärdigt bedriver verksamhet som kommer Brommaborna till del. 
Sverigedemokraterna ser även ett egenvärde i att hålla förslaget 
inom budget. 
 
Beslutsgång 
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Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra och 
finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordförande Johan 
Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V) och Svante Thorell 
(MP). 
 
Reservation 
Mattias Keresztesi m.fl. (M), Louise Minnhagen (L), Erik Thonfors 
(C) och Findel Madison (SD) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sina förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1568829 (Godkänd - R 1) Förslag på fördelning av 
föreningsbidrag 2024 

 1568791 Regler för foreningsstod-bromma 
 1568781 Stockholms stads riktlinjer avseende förenings- och 

kulturbidrag - demokrativillkor 
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§ 13 
Remissvar - Kommunikationsprogram för Stockholms 
stad, KS 2024/112  
BRO 2024/85 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunikationsprogrammet ska stärka stadens förmåga till 
ändamålsenlig kommunikation som är målgruppsanpassad, 
sammanhållen och värdeskapande för målgrupper och intressenter. 
Förvaltningen ställer sig positiv till att programmet ses över årligen 
av stadsledningskontoret och att kommunikationen beskrivs som en 
kärnverksamhet och inte enbart som ett stöd till förvaltningens 
övriga verksamheter. 
 
Vidare ställer sig förvaltningen positiv till de övergripande 
kommunikationsmålen och huvudbudskapen men önskar 
klargörande gällande huvudbudskapen. Förvaltningen ser även ett 
behov av en mer utförlig beskrivning av rollfördelning i förhållande 
till kommunikationsuppdraget. Förvaltningen noterar att 
kriskommunikation hanteras annorlunda i förslaget till nytt 
kommunikationsprogram och önskar klarhet kring de rutiner och 
arbetssätt för kriskommunikation som benämns. Förvaltningen 
önskar ett förtydligande kring hur kostnader och resurser för 
kommunikationsinsatser ska bedömas och hur programmet ska 
påverka nämndens arbete gällande kompetensförsörjning. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1560860 (Godkänd - R 1) Svar på remiss av 
Kommunikationsprogram för Stockholms stad 

 BRO 2024/85-1.2 Bilaga - Kommunikationsprogram för 
Stockholms stad 
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§ 14 
Remissvar - förslag till ny avfallsplan för Stockholms 
kommun  
BRO 2024/189 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna och översänder det till 
Stockholm vatten och avfall. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Från EU:s avfallshierarki till en cirkulär konsumtionsmodell. Det 
högst prioriterade steget i s.k. EU:s avfallstrappa är att förebygga 
avfall, vilket handlar om att minska både mängden avfall och 
avfallets farlighet. De nästa stegen handlar om återanvändning, 
materialåtervinning, energiåtervinning och deponering. 
Avfallsplanen för Stockholm 2025-2030 tillsammans med stadens 
miljöprogram och klimathandlingsplan siktar mot en modell med 
cirkulära flöden, där material och näringsämnen stannar kvar i 
cirkulära flöden så länge som möjligt till skillnad från i en linjär 
ekonomi där återanvändning och återvinning är begränsade. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Mattias Keresztesi m.fl. (M), Louise Minnhagen (L) och Erik 
Thonfors (C) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet vill särskilt lyfta 
behovet av att Stockholms avfallshantering uppfattas som både 
effektiv och legitim. Hundratusentals stockholmare gör varje dag 
val för att göra vår stad ännu mer hållbar – då ska de kunna räkna 
med att stadens ambition är densamma. 
 
EU:s avfallshierarki eller avfallstrappan förutsätter en relativt hög 
förståelse och medvetenhet kring hur avfall dels ska kunna 
motverkas, dels hur uppkommit avfall ska kunna hanteras. Det 
kräver information och god tillgänglighet till exempelvis 
återvinningsstationer i de fall då fastighetsnära insamling inte är 
möjlig. 
 
Av de föreslagna indikatorerna där stadsdelsnämnderna särskilt 
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berörs vill vi särskilt lyfta behovet av skötsel och städning av 
parker, grönområden och i anslutning till återvinningscentralerna. 
Inte minst eftersom Stockholms stad sedan årsskiftet genom 
Stockholm Vatten och Avfall är ansvarigt för stadens 
återvinningscentraler. Moderaterna har avsatt extra medel till 
städning och skötsel av stadsdelar och grönområden för att 
möjliggöra ett både trivsammare och grönare Stockholm. 
 
Till detta vill vi också understryka behovet av mer effektiv 
upphandling av städning och skötsel. Genom samverkan och 
kunskapsutbyte stadsdelarna emellan vad gäller 
driftsupphandlingar, kan renhållningen och skötseln av stadsdelarna 
bli både bättre och mer kostnadseffektiv. 
 
Handlingar i ärendet 

 1565081 (Godkänd - R 1) Remissvar förslag till ny 
avfallsplan 

 

Sida 29 (68)



 
 

Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

§ 15 
Remissvar - Samråd om förslag till biotopskyddsområde 
Olovslunden  
BRO 2024/190 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen och översänder det till stadsbyggnadskontoret. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett biotopskyddsområde föreslås inrättas för Olovslunden med 
syftet att bevara och på sikt utveckla de naturvärden som är knutna 
till vattenmiljön. Olovslunden har en viktig funktion inom stadens 
gröna infrastruktur för groddjur och fladdermöss samt för det 
regionala spridningssambandet för ädellövskog och barrskog. 
 
Stadsdelsförvaltningen ser positivt på inrättandet av ett 
biotopskyddsområde för Olovslunden och vill föreslå följande 
tillägg: 
- Exploateringskontoret bör ansvara för någon typ av färdigställande 
skötsel eller ”nollställning” av området, varpå 
stadsdelsförvaltningen upprätthåller driften enligt föreskrifterna. 
- Det bör förhindras att trädgårdsarter (rymlingar) sprider sig i 
naturmarken och konkurrerar ut det naturliga örtskiktet. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1558452 (Godkänd - R 1) Samråd biotopskyddsområde 
Olovslunden 

 BRO 2024/190-1.1 Förslag till Biotopskyddsområde 
Olovslunden 
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§ 16 
Remissvar - Riktlinjer i stadens arbete 
motvåldsbejakande extremism  
BRO 2024/106 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stads nuvarande riktlinjer i arbetet mot våldsbejakande 
extremism antogs 2016 av Kommunfullmäktige. 
Stadsledningskontoret har tagit fram förslag till reviderade 
riktlinjer. 
Riktlinjerna är ett styrdokument som anger inriktning för stadens 
arbete mot våldsbejakande extremism och som tydliggör 
ansvarsfördelning för stadens nämnder och bolagsstyrelser utifrån 
gällande lagar och ansvarsområden. 
 
Förvaltningen ser positivt på att riktlinjerna i arbetet mot 
våldsbejakande extremism revideras. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordförande Johan Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V) 
och Svante Thorell (MP) föreslår (se beslutet). 
 
2) Mattias Kerezstesi m.fl. (M) föreslår: 
 
Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut, samt att 
därutöver anföra följande: 
 
Revisionen av stadens riktlinjer mot våldsbejakande extremism görs 
mot bakgrund av att Sverige befinner sig i ett förhöjt hotläge och 
vikten av ett effektivt arbete mot extremism är angeläget och 
prioriterat. Det är bra att riktlinjerna ges en tydligare struktur och att 
den ligger i samklang med stadens övriga relevanta styrdokument så 
som trygghets- och säkerhets-programmet. Det är också viktigt att 
riktlinjerna harmoniserar med den nationella strategin mot 
våldsbejakande extremism och terrorism. 
 
I arbetet mot våldsbejakande extremism är det många professioner 
som arbetar inom stadens verksamheter som berörs. Det är därför 
angeläget att riktlinjerna är väl förankrade bland medarbetare där 
ansvarsfördelningen och uppföljning är tydlig för alla inblandade 
parter. Det ska inte vara meningen att exempelvis en lärare övertar 
en socialsekreterares ansvar och roll och vice versa. Riktlinjerna 
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behöver därför aktivt följas upp i praktiken så att dokumentet 
uppfyller sitt syfte. 
 
Det är också angeläget att det finns fungerande strukturer för 
informationsdelning mellan berörda parter i arbetet mot 
våldsbejakande extremism. Här blir en ny huvudregel i 
sekretesslagstiftningen särskilt viktigt för att underlätta utbytet av 
information kring individer där stadens medarbetare noterar en höjd 
risk för radikalisering eller att involveras i extremistiska miljöer. 
 
De individer som hyser extremistiska värderingar kan ha olika 
bakgrund och kan vara verksamma även inom kommunala 
verksamheter. Sedan 2022 har Stockholms stad också en 
visselblåsarfunktion där allvarliga oegentligheter och 
missförhållanden, som brott mot lagar och allvarliga avsteg från 
stadens styrande dokument, kan anmälas. Det som rapporteras ska 
ha uppstått eller högst sannolikt komma att uppstå i den verksamhet 
som du som rapportör är verksam i. 
 
Det är viktigt att det finns ett allmänintresse av att missförhållandet 
kommer fram. Exempelvis ekonomisk brottslighet, korruption, 
mutor och jäv. Det kan också röra sig om miljöbrott eller 
säkerhetsrisker rörande liv och hälsa. Riktlinjerna saknar 
formuleringar kring hur funktionen kan användas för att rapportera 
och slå larm om incidenter och individer som kan utgöra en fara och 
risk för Stockholm och stockholmarna. 
 
3) Louise Minnhagen (L) och Erik Thonfors (C) föreslår: 
 
1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att riktlinjerna uppdateras i enlighet med vad som anförs nedan 
om ett tydligare fokus på värderingar som motverkar våld och 
främjar tolerans, samt att därutöver anföra följande: 
 
Den högerextrema miljön i Sverige genomgår just nu en förändring 
där olika former av aktivism såsom flygbladsutdelning, torgmöten 
och annat minskar, medan så kallade kampförberedande aktiviteter 
ökar kraftigt – träning för att använda våld i politiskt syfte. 
Nordiska Motståndsrörelsen (NMR) som tidigare varit tongivande 
har försvagats och splittrats i takt med att en ny typ av aktörer 
etablerat sig – aktivklubbarna. Aktivklubbarna är en del av en 
global våldsinriktad rörelse som fokuserar på fysisk träning och att 
bygga våldsförmåga. 
 
Det är just synen på manlighet som nu bidrar till de högerextrema 
aktivklubbarnas ökade möjlighet att attrahera unga pojkar och män. 
Det pågår en generell värdeförskjutning i samhället som lyfter fram 
den starke mannen. En riktig man ska vara stor, stark och farlig. 
Han är mannen i huset och bestämmer över kvinnor. Och det är inte 
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bara högerextrema krafter som sprider det budskapet utan även 
influerare som Andrew Tate, som fått en massiv följarskara världen 
över genom att sälja in konceptet om den starke mannens rätt. Det 
är inte heller enbart högextremister som ser möjligheter att rekrytera 
unga när den här sortens värderingar fått fäste. Unga pojkar och 
män som tillskansat sig värderingar som lyfter fram våld som något 
önskvärt och manligt är generellt i högre riskzon för att 
radikaliseras. De extremistiska miljöerna inspirerar och inspireras 
ofta av varandra och samma maskulinitetsförhärligande värderingar 
förekommer i såväl islamistiska, gängkriminella som 
fotbollshuliganrelaterade grupperingar. 
 
Men högerextrema aktivklubbar och Andrew Tate är bara 
ytterligheter av en generell värdeförskjutning i samhället. Vi ser hur 
trender som ”soft girl” eller ”tradwife” sprider sig och får fäste, en 
önskan hos unga tjejer att bara vara hemma och överlåta försörjning 
och ansvar till en man. Likaså rapporterar skolor om hur 
trakasserier mot hbtqi-personer ökar, personer som inte passar in i 
konservativa uppfattningar om vad som är rätt sätt att vara. Det 
förekommer även att föräldrar alltmer försvarar sina barns påhopp. 
Så kallade traditionella familjer lyfts fram som ett ideal. 
 
Med anledning av detta anser vi i Liberalerna och Centerpartiet att 
stadens riktlinjer för att arbeta mot våldsbejakande extremism också 
måste lyfta fram värderingsarbetet i våra verksamheter, utöver de 
demokratiska värderingar som redan nämns. Yrkesverksamma som 
kommer i kontakt med barn och unga - genom förskola, skola och 
fritid – behöver vara uppmärksamma på den här typen av 
värderingar och riskerna de medför för ytterligare radikalisering. 
 
4) Findel Madison (SD) föreslår: 
 
Att delvis bifalla förvaltningens tjänsteutlåtande, samt att därutöver 
anföra följande: 
 
Stadens arbete riktas mot våldsbejakande extremism som är ett 
samlingsbegrepp för rörelser, ideologier eller miljöer som inte 
accepterar en demokratisk samhällsordning och som främjar våld 
för att uppnå ett ideologiskt mål. 
 
Det finns huvudsakligen tre extremistmiljöer: den våldsbejakande 
högerextremistiska, den våldsbejakande vänsterextremistiska och 
den våldsbejakande islamistiska miljön. Att stadens arbete fokuserar 
på dessa miljöer beror på att Säkerhetspolisen bedömer att det inom 
dessa finns individer och grupper som anser det som legitimt att 
begå brott med målet att förändra rådande samhällsordning i 
Sverige. De utgör ett hot mot demokratin och individers möjligheter 
att utöva sina demokratiska fri- och rättigheter. 
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Riktlinjerna täcker i stor utsträckning in extremistmiljöer och dess 
kringliggande problem samt möjliggörande förutsättningar. Det 
finns några delar i riktlinjerna som vi anser bör förtydligas för att 
inte missa målet med arbetet mot de tre extremistmiljöerna och för 
att belysa de kontextuella riskfaktorerna. 
 
Under rubriken Arbete mot extremistisk propaganda bör Exempel 
på metoder och arbetssätt förtydligas för att säkerställa förståelsen 
för att alternativ fakta, eller falsk informationsspridning, är en 
betydande del i de flesta extremismmiljöerna. Nyligen har Sverige 
som land och socialtjänsten som instans fått utstå en enorm 
propagandaattack med så kallade fake news eller alternativ fakta 
avseende den så kallade LVU-kampanjen. Vilket gav upphov till ett 
flertal stora säkerhetsrisker och som tillsammans med diverse 
koranbränningar resulterade i uppmaningar från de radikala 
islamistmiljöerna runt om i världen att attackera Sverige och 
svenskar. Bland annat mördades två svenskar i Bryssel och 
anställda inom socialtjänsten över hela landet har fått utstå enorm 
press på grund av hotnivån i samband med LVU-kampanjen. 
 
Samtidigt har vi grupper som kan klassas under våldsbejakande 
autonomism, där den autonoma vänstern och diverse miljö-
/djurrättsaktivister anser att olagliga metoder och viss 
våldsanvändning är accepterat under föreställningen att en grupp 
behöver skyddas mot förtryck, eller accelerationism som definieras 
som en extremistisk politisk strategi som med hjälp av våld och 
terror försöker påskynda en förment förutbestämd samhällskollaps 
för att kunna inrätta ett idealsamhälle. I Sverige och i flera andra 
länder har vi ett stort problem med extremistiska klimatrörelser som 
ger sig på vår infrastruktur, företag och personer med syfte att 
skada, förstöra och/eller sabotera. Även här är det viktigt att tidigt 
bekämpa propaganda och alternativ fakta. 
 
Därmed anser vi att följande korrigering bör göras under Arbete 
mot extremistisk propaganda – Exempel på metoder och arbetssätt 
för att tydliggöra att all form av extremistisk progaganda, slagord 
och alternativ fakta ska kunna bemötas: 
 
Exempel på metoder och arbetssätt: 
- Främja demokratiska värderingar på t.ex. skolan och arbeta utifrån 
demokratiska processer. 
- Väva in ämnesspecifika digitala kunskaper kring källkritik och 
källtillit i undervisningen. 
- Stärka medarbetare och föräldrar i hantering av 
högerextremistiska, vänsterextremistiska och islamistiska 
uttalanden och alternativa fakta. 
- Undervisa och lyfta samtal och diskussioner kring komplexa och 
kontroversiella frågor med elever. Säkerställa att diskussionerna 
sker i en klassrumsmiljö där alla elever känner sig trygga. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra och 
finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Mattias Keresztesi m.fl. (M), Louise Minnhagen (L), Erik Thonfors 
(C) och Findel Madison (SD) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sina förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2024/106-1.1 Stockholm stads riktlinjer iarbetet mot 
våldsbejakande extremism 

 BRO 2024/106-1.2 Tjänsteutlåtande Stadsledningskontoret 
 1555750 (Godkänd - R 1) Reviderade riktlinjer i stadens 

arbete mot våldsbejakande extremism  
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§ 17 
Remissvar - Motion om att genomföra en översyn av 
Stockholms äldre detaljplaner  
BRO 2024/119 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en motion till kommunfullmäktige föreslår Johan Nilsson (M) att 
en översyn bör genomföras av äldre detaljplaner i Stockholms 
kulturhistoriskt värdefulla villa- och trädgårdsstäder samt 
småhusområden med syftet att stärka skyddet av dessa. 
 
I Bromma finns flertalet trädgårdsstäder och småhusområden som 
hyser såväl kulturhistoriska som ekologiska värden. Förvaltningen 
anser att det är viktigt att kulturhistoriskt värdefulla miljöer värnas 
samtidigt som stadens övergripande mål och åtaganden kan 
uppfyllas. Vilket tillvägagångssätt som är mest lämpligt utifrån 
tillgängliga resurser för att hantera problematik kring gamla 
detaljplaner bedöms mest lämpligt av den expertis som finns inom 
stadsbyggnadskontoret och exploateringskontoret. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1558458 (Godkänd - R 1) Svar på remiss av motion om att 
genomföra en översyn av Stockholms äldre detaljplaner 

 BRO 2024/119-1.1 Motion om att genomföra en översyn av 
Stockholms äldre detaljplaner (främst fd stadsplaner) för 
stadens trädgårds-, villa- och småstugeområden 
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§ 18 
Remissvar - Motion om att öppna idrottslokalerna vid 
stadens skolor för barn och unga under loven, KS 
2023/1388  
BRO 2024/45 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen och översänder det till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en motion till kommunfullmäktige har moderaterna lämnat en 
motion avseende barns möjligheter till idrottsaktiviteter. I motionen 
föreslås att idrottslokalerna vid stadens skolor ska öppnas för barn 
och unga under loven. 
 
Förvaltningen ser positivt på ett resurseffektivt lokalutnyttjande 
samt till att skapa förutsättningar för en aktiv fritid för barn och 
unga. Förvaltningen har emellertid inte rådighet över frågan utan 
hänvisar till utbildningsförvaltningens, idrottsförvaltningens och 
SISAB:s remissvar. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Erik Thonfors (C) och Louise Minnhagen (L) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
 
Bromma stadsdelsförvaltning har lämnat svar på motion om att 
öppna idrottslokalerna vid stadens skolor för barn och unga under 
loven från moderaterna. 
 
Centerpartiet och Liberalerna vill i sammanhanget lyfta vikten av 
att staden intensifierar sitt arbete för att hitta lösningar så att fler av 
skolornas idrottshallar tillgängliggöras för föreningar, medborgare 
och andra ideella krafter att använda på kvällstid- och helger då 
skolverksamhet ej pågår. Särskilt önskvärt skulle vara att det 
genomförs nödvändiga byggnationer så att Mariehällsskolans 
idrottshall kan tillgängliggöras kvällstid då området behöver 
särskild fokus. 
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Handlingar i ärendet 

 1558551 (Godkänd - R 2) Remissvar Motion om att öppna 
idrottslokalerna vid stadens skolor för barn och unga under 
loven 
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§ 19 
Remissvar - Motion om informationskampanj för att 
motverka bedrägerier riktade mot äldre  
BRO 2024/175 
 

Beslut  
Nämnden tar del av ärendet och godkänner det som svar på 
remissen. Svaret överlämnas till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Bromma stadsdelsnämnd har ombetts att yttra sig över en motion 
från kommunfullmäktige. Ledamöter Linnéa Vinge (SD) och 
Anders Lindman (SD) föreslår att berörda nämnder genomför en 
informationskampanj i syfte att motverka bedrägerier mot äldre. 
Bromma stadsdelsförvaltning delar motionens problembeskrivning 
kring det ökande antalet bedrägerier mot äldre. Problemet behöver 
uppmärksammas och denna typ av brott behöver förebyggas då de 
ger allvarliga konsekvenser för den enskilde och dessutom kan det 
skada tilliten mot samhällets institutioner och system. 
Stadsdelsförvaltningen tillstyrker motionens intentioner, men vill 
framhålla att flera insatser redan bedrivs i linje med motionens 
förslag. Under flera tillfällen de senaste åren har den förebyggande 
verksamheten, tillsammans med enheten för biståndsenheten, bjudit 
in stadsdelens seniorer till föreläsningar och mässor med temat 
digitalisering och säkerhet på Brommas aktivitetscenter. 
 
Kommunpolisen har funnits på plats för att informera om brott mot 
äldre, hur man kan förhindra att bli utsatt för brott och vad man ska 
göra om man blir utsatt. Representant från en bank har informerat 
om banksäkerhet och bank-id. Under april månad i år har 
stadsdelsförvaltningens förebyggande verksamhet, riktad mot 
seniorer, tema ”Trygghet och säkerhet” på sina verksamheter. Det 
innebär att hela månaden ägnas åt temat i exempelvis samtal vid 
fika, gemensamma filmer, tipspromenad med mera. Under 
temamånaden i april kommer även polisens material från 
utbildningssatsningen Försök inte lura mig att användas. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordförande Johan Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V), 
Svante Thorell (MP), Mattias Keresztesi m.fl. (M), Louise 
Minnhagen (L) och Erik Thonfors (C) föreslår (se beslutet). 
 
2) Findel Madison (SD) föreslår: 
 
Att motionen tillstyrks, samt att därutöver anföra följande: 
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Bedrägerier mot äldre blir allt vanligare och enligt polisen har 
denna typ av brottslighet direkta kopplingar till de kriminella 
nätverken. 
 
I takt med att den digitala utvecklingen gått snabbt framåt har 
många äldre personer hamnat på efterkälken. Det riskerar inte bara 
att leda till ett digitalt utanförskap, utan även en högre utsatthet. 
Därför är förebyggande information om digitala bedrägerier mot 
denna grupp mycket angelägen. 
 
Polismyndigheten har med anledning av de ökade bedrägerierna 
mot äldre tagit fram ett utbildningspaket som kan användas för att 
göra äldre mer medvetna om hur bedragarna går till väga. Detta 
utbildningspaket kan med fördel användas av Stockholms stad i en 
kampanj för att motverka att äldre utsätts för denna typ av 
brottslighet. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra och 
finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Findel Madison (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1564851 (Godkänd - R 1) Svar på remiss om 
informationskampanj för att motverka bedrägerier riktade 
mot äldre 

 BRO 2024/175-1.1 Motion om informationskampanj för att 
motverka bedrägerier riktade mot äldre (SD)  
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§ 20 
Remissvar - Trafikförändringar i SL- och WÅAB-trafiken 
2024/2025 (T25), KS 2024/445  
BRO 2024/240 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
2. Nämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Trafiknämnden har i Beslut om inriktning för arbete med 
trafikförändringar i SL- och WÅAB-trafiken 2024/2025 (T25) 
beslutat om inriktningen för arbetet med trafikförändringar inför 
T25, vilket återspeglas i de trafikförändringsförslag som presenteras 
i remissen. De förslag till trafikförändringar som presenteras avser 
bland annat linjesträckningar, turtäthet och trafikeringstid. De har 
tagits fram i samarbete med trafikutövarna och bygger bland annat 
på kommunala bebyggelseplaner, resandestatistik samt input från 
kommunerna inom ramen för trafikförvaltningens kommundialog. 
 
Ytterligare utredning av förslagen kommer att göras av 
trafikförvaltningen innan beslut om eventuellt genomförande tas. En 
paketlösning föreslås som påverkar flertalet busslinjer som bland 
annat trafikerar Brommaplan. Paketlösningen syftar till att utveckla 
Ekerös busslinjenät genom att stärka trafiken på de stråk som 
trafikeras av stombusslinjer 176 och 177 mellan Ekerö och Mörby 
station via Brommaplan och Solna centrum. Turtätheten ökas på 
stombusslinjerna 176 och 177 under hela dagen genom en 
överflyttning av trafik från röda linjer till stombusslinjerna. Med 
förslaget kan en jämnare trafik erbjudas längs den trafikmässigt 
tungt belastade Ekerövägen och sträckan Tappström – Brommaplan 
under hela trafikdygnet. Den högre turtätheten på sträckan jämnar ut 
belastningen mellan avgångarna vilket ger en mer förutsägbar restid 
samt så förbättras bytes- och passningsmöjligheter till andra linjer. 
 
Bromma stadsdelsförvaltning ställer sig positiv till att förslaget 
innebär en utökad turtäthet på stombusslinjerna 176 och 177, vilket 
förväntas innebära en jämnare trafik och förbättrade bytes- och 
passningsmöjligheter till andra linjer. Förvaltningen är också positiv 
till att förslaget inte innebär att några ekonomiskt motiverade 
neddragningar ska genomföras utan att fokus är på utökad 
effektivitet och en mer pålitlig kollektivtrafik. 
 
Förvaltningen vill framhålla vikten av en tillförlitlig kollektivtrafik 
med hög turtäthet på relevanta sträckor för att resenärer ska välja 
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kollektivtrafik över bil. För den äldre befolkningen och personer 
med funktionshinder är det särskilt viktigt att beakta turtäthet och 
hållplatsers placeringar ur ett tillgänglighetsperspektiv. 
 
Förvaltningen vill understryka att de förändringar som genomförts 
på linje 127, som nämnden framförde invändningar mot i samband 
med remissen av T23, har inneburit en negativ påverkan för boende, 
föräldrar med barn på förskolan i Tyska Botten samt anhöriga och 
personal på Mälarbackens vård- och omsorgsboende. De har också 
inneburit en försämrad tillgänglighet till Ängbybadet. Planerad 
bebyggelse kring Blackebergs Gård, Mälarbackens vård- och 
omsorgsboende och Blackebergsvägen understryker ytterligare 
behovet av effektiv turtäthet och linjedragning. Vidare vill 
förvaltningen framhålla behovet av attraktiv kollektivtrafik i 
Mariehällsområdet, där det idag endast erbjuds en busslinje som är 
hårt belastad. För att avlasta linje 113 föreslår 
förvaltningen att linje 127 förlängs från Brommaplan till 
Sundbyberg C, via Islandstorgets T-banestation. Detta skulle 
innebära förbättrade anslutningar till andra färdmedel och underlätta 
kollektivt resande till Mälarbackens vård- och omsorgsboende, 
Ängbybadet samt Ängby camping. Förvaltningen vill även lyfta 
behovet av en busshållplats vid Bromma sjukhus i Beckomberga. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2024/240-1.1 Remiss - Trafikförändringar i SL- och 
WÅAB-trafiken 2024/2025 (T25) 

 1583785 (Godkänd - R 1) Remissvar Trafikförändringar i 
SL- och WÅAB-trafiken 2024/2025 (T25) 
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§ 21 
Parkförsörjningsplan 2024-2028  
BRO 2024/130 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna samt översänder ärendet 
för kännedom till Exploateringskontoret, Trafikkontoret och 
Stadsbyggnadskontoret. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningens Stadsmiljöenhet inom avdelning Ekonomi, lokal och 
stadsmiljö reviderar årligen parkförsörjningsplanen för Bromma. 
Reviderad plan anmäls årligen till nämnd. Målet med planen är att 
tydliggöra och sammanställa Brommas framtida behov av nya 
investeringar och reinvesteringar på parkmark. Planen avser även 
underhåll och bevarande av det befintliga på parkmark, i 
naturreservaten, lekplatserna, strandbaden samt övriga ytor. 
 
Parkförsörjningsplanen utgör förvaltningens underlag för 
investeringar och reinvesteringar samt en preliminär budgetering 
under aktuell period. Målet med planen är att godkänna planerade 
investeringsprojekt utifrån tilldelad budget för innevarande år samt 
att besluta om en inriktning för de kommande fyra åren. 
Parkförsörjningsplanen är nu reviderad och avser perioden 2024-
2028 och den totala kostnaden för investeringar och reinvesteringar 
uppskattas uppgå till ca 100 mnkr. 
  
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Johan Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V), Svante Thorell 
(MP), Mattias Keresztesi m.fl. (M) och Findel Madison 
(SD)  föreslår (se beslutet). 
 
2) Erik Thonfors (C) och Louise Minnhagen (L) föreslår: 
 
1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag beslut. 
2. Att uppdra åt förvaltningen att återkomma med ett förslag till 
beslut som inkluderar planering, byggande, underhåll och drift av 
en bastu/bastuflotte under perioden 2024-2026. Drift och underhåll 
ska kunna skötas i egen regi, av ideell förening eller i samverkan 
med annan aktör. 
3. Att uppdra åt förvaltningen att återkomma med ett förslag till 
beslut som inkluderar en tidigareläggning av upprustningen av 
Annedalsparken, samt att därutöver anföra följande: 
 
Parkförsörjningsplanen är väl genomarbetat med flertalet 
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prioriterade och nödvändiga åtgärder. I planen nämns att ytor för 
olika former av aktiviteter efterfrågas i olika omfattning genom 
medborgarförslag eller via inkomna synpunkter. Centerpartiet och 
Liberalerna vill i sammanhanget lyfta att Bromma stadsdelsnämnd 
även har mottagit flera medborgarförslag på upprättandet av en 
bastu/bastuflotte i stadsdelen. Vattnet är en stor del av Stockholm 
och Centerpartiet och Liberalerna vill tillgängliggöra det fantastiska 
vatten som finns i hela staden och ta vara på de outnyttjade 
möjligheter som finns. Dels med bastu såsom flera 
medborgarförslag har föreslagit, men också med fler strandbad, 
bastuflottar, vattennära broar, badstegar och soldäck. 
 
Centerpartiet och Liberalerna vill skapa fler och bättre bad- och 
kallbadsmöjligheter i Stockholms olika stadsdelar. Där 
badmöjligheter helt saknas kan badflottar eller mer permanenta 
badbryggor placeras ut. En annan lösning är små kallbadhus med 
bastu som kan placeras längs med stadens stränder och kajer. 
Genom att skapa fler badmöjligheter avlastar vi också våra större 
strandbad som i flera fall lider av dålig vattenkvalitet. 
 
Parkförsörjningsplanen inkluderar en välbehövlig upprustning av 
Annedalsparken. Parken nyttjas av oerhört många barnfamiljer och i 
närområdet ligger mariehällskolan samt flertalet förskolor. 
Nyttjandegraden av parken är väldigt hög. Centerpartiet och 
Liberalerna ser därför en tidigareläggning av upprustningen som 
nödvändig. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Erik Thonfors (C) och Louise Minnhagen (L) reserverar sig mot 
beslutet med hänvisning till sitt förslag.  
 
Handlingar i ärendet 

 1558754 Tjut Parkförsörjningsplan 2024-2028 
 1565969 Bilaga 1 Parkförsörjningsplan för Bromma 2024-

2028(1558756) 
 1576170 (Godkänd - R 1) Tjut Parkförsörjningsplan 2024-

2028 
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§ 22 
Kontorsemiss gällande förslag till ändring av 
förordningen (SKOLFS 2018:50) om läroplan för 
förskolan  
BRO 2024/210 
 

Beslut  
Nämnden tar del av återrapporteringen gällande svar på remiss om 
förslag till ändring av förordningen (SKOLFS 2018:50) om läroplan 
för förskolan och lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen remitterade 2024-03-22 ”Remiss avseende 
förslag till ändring av förordningen (SKOLFS 2018:50) om läroplan 
för förskolan” till Bromma stadsdelsnämnd med sista svarsdatum 
den 2024-04-05. Detta på grund av väldigt kort remisstid från 
Skolverket. Med anledning av att nämndsammanträdet först äger 
rum den 25 april besvarade förvaltningen remissen med stöd av 
nämndens delegationsordning. Svaret bifogas i bilaga 
till förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2024/210-1.2 Remiss - Konsekvensutredning avseende 
förslag till ändring av området digitalisering i förskolans 
läroplan 

 1578845 (Godkänd - R 1) Återrapportering av svar på 
kontorsremiss gällande förslag till ändring av förordningen 
(SKOLF 2018_50) om läroplan för förskolan 

 1564815 (Godkänd - R 1) Remiss om förslag till ändring av 
förordningen (SKOLFS 2018:50) om läroplan för förskolan 
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§ 23 
Deltagande i Kvalitetsutmärkelsen 2024  
BRO 2024/172 
 

Beslut  
Nämnden noterar anmälan och lägger ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kvalitetsutmärkelsen är stadens årliga pris för att uppmärksamma 
och belöna framgångsrik verksamhetsutveckling. Utmärkelsen 
syftar också till att inspirera och skapa dialog om kvalitetsarbete i 
alla delar av de verksamheter som staden finansierar, och för att 
skapa mesta möjliga nytta för stockholmarna. Enheternas 
kvalitetsarbete stimuleras och enheter som arbetar aktivt med att 
utveckla sin verksamhet belönas och tjänar som goda exempel. Alla 
verksamheter som finansieras av Stockholms stad kan delta, under 
förutsättning att deras verksamhet till minst 51 procent vänder sig 
till stockholmare, samt har en budget i balans. 
  
Verksamheterna deltar genom att skicka in ett skriftligt bidrag där 
de svarar på ett antal frågor utifrån en anvisning om hur de arbetar 
med verksamhetsutveckling inom flertalet områden. Anvisningarna 
har sin utgångspunkt i Stockholms stads kvalitetsprogram, 
personalpolicy och andra relevanta styrdokument och program i 
staden. Utöver det skriftliga bidraget tillkommer platsbesök och 
intervjuer med chef och medarbetare. Bedömningen görs av särskilt 
utbildade examinatorer. Dessa är medarbetare i staden eller i 
verksamhet finansierad av staden och har god kunskap inom de 
olika verksamhetsområden som bedöms. Priset delas ut vid en 
högtidlig ceremoni i Stadshuset under november månad, och 
vinnarna av Kvalitetsutmärkelsen får en prischeck som ska 
användas till att utveckla verksamheten vidare. Enheten för arbete 
och försörjning, inom avdelning socialtjänst och fritid samt 
Förebyggande verksamhet, inom avdelning äldreomsorg har anmält 
sitt deltagande i årets utmärkelse. 
  
Bidragen ska senast inlämnas den 17 maj. Enheten för arbete och 
försörjning deltog också i Kvalitetsutmärkelsen år 2022 och 2023 
och fick genom deltagandet värdefull återkoppling från 
examinatorerna för det fortsatta kvalitetsarbetet inom enheten. Det 
är första gången som förebyggande verksamhet deltar i 
Kvalitetsutmärkelsen. Genom att lyfta fram goda exempel och 
medverka till verksamheternas utveckling bidrar förvaltningen till 
stadens fortsatta kvalitetsarbete 
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Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1556067 (Godkänd - R 3) Deltagande i Kvalitetsutmärkelsen 
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§ 24 
Svar på medborgarförslag gällande Brommaplan från 
busstorget till korsningen Åkeshovsvägen  
BRO 2024/97 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1559356 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag 
gällande Brommaplan från busstorget till korsningen 
Åkeshovsvägen 
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§ 25 
Svar på medborgarförslag gällande busslinje 127 i 
Nockebyhov  
BRO 2024/102 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1559355 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag om 
busslinje 127 i Nockebyhov 
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§ 26 
Svar på medborgarförslag gällande asfalterad 
rullskidbana  
BRO 2024/123 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1559354 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag om en 
asfalterad rullskidbana 

 

Sida 50 (68)



 
 

Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

§ 27 
Svar på skrivelse från Moderaterna gällande 
förebyggande arbete  
BRO 2024/150 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Moderaterna har i skrivelse till Bromma stadsdelsnämnd önskat 
svar på frågor om insatser som Socialstyrelsen rekommenderar för 
att motverka normbrytande beteende och återfall i brott bland barn, 
arbete för att familjer ska ta emot hjälp, arbete för att motverka 
desinformationskampanj mot svensk socialtjänst och 
svenskundervisning för nyanlända. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1510240 Skrivelse_förebyggande_arbete 
 1555673 (Godkänd - R 1) Skrivelse gällande vision: Inte ett 

enda barn i Bromma ska rekryteras till kriminella nätverk 
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§ 28 
Svar på skrivelse från Liberalerna gällande RSU-grupper  
BRO 2024/148 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Motionären ställer i skrivelsen frågor till förvaltningen om arbetet 
för att etablera en nära samverkan kring elever i RSU- och 
CSUgrupper samt hur tiden utnyttjas för att skaffa information till 
barnavårdsutredningar för att ta fram förebyggande insatslösningar. 
 
Förvaltningen instämmer att det är viktigt med en god samverkan 
mellan skola och socialtjänst för en fungerande skolgång för barn 
och unga i behov av stöd. En skolplacering i RSU-grupp (Regional 
särskild undervisningsgrupp) eller CSU-grupp (Central särskild 
undervisningsgrupp) innebär inte i sig att eleven även behöver stöd 
från socialtjänsten eller indikerar att det inte kommer att gå bra för 
eleven efter grundskolan. 
 
Om skolan uppmärksammar att det finns behov av stöd finns olika 
sätt att aktualisera stödet: 
- Skolsociala team 
- Samordnad individuell plan (SIP) 
- BUS-individ 
- Orosanmälan till socialtjänsten 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1562210 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse gällande RSU-
grupper från Liberalerna 

 1510116 Skrivelse RSU och socialtjänsten 
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§ 29 
Svar på skrivelse från Liberalerna gällande trygghet i 
LSS-boenden  
BRO 2024/149 
 

Beslut  
Ärendet utgår från dagordningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Liberalerna har inkommit med en skrivelse där svar önskas om hur 
förvaltningen kommer att följa upp att skillnaden i trygghet mellan 
kvinnor och män lyfts och analyseras samt vad förvaltningen ämnar 
göra för att lyfta resultatet i sin helhet. 
 
Förvaltningen redogör i svaret på skrivelsen för resultaten utifrån 
respektive boendeform och en utvecklande analys. Förvaltningen 
beskriver även de arbetssätt verksamheterna har för att identifiera 
behov och öka tryggheten för personer med funktionsnedsättning. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar 
enligt nämndens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1563984 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse från (L) om 
trygghet LSS BRO 2024/149 

 1510188 Skrivelse uppföljning trygghet i LSS 
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§ 30 
Ekonomisk månadsrapport mars 2024  
BRO 2024/151 
 

Beslut  
Nämnden godkänner månadsrapport gällande mars 2024. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Årsprognosen 2024 är positiv med 15,0 mnkr efter fond. Den 
positiva avvikelsen förklaras i huvudsak till följd av den buffert som 
finns hos stadsdelsdirektören med 13,2 mnkr. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1570971 (I beslutsflöde - R 1) Månadsrapport 202403 
 1570961 Nyckeltal och verksamhetsmått 202403 
 1575643 (Godkänd - R 1) Månadsrapport mars 2024 
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§ 31 
Boendeplan för äldre 2025 med utblick mot 2050 Region 
Västerort  
BRO 2024/204 
 

Beslut  
Nämnden godkänner reviderad boendeplan för äldre inom region 
västerort avseende de delar som berör Bromma stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
De förvaltningar som ingår i region västerort (Järva, Hässelby-
Vällingby samt Bromma) har i samarbete tagit fram en boendeplan 
för äldre. Boendeplanen ska vara en regional boendeplan för äldre, 
ett dokument där regionens gemensamma behov av ombyggnad, 
avveckling, nyproduktion, driftsformer och inriktningar 
sammanfattas och analyseras. I analysen ingår behovet av vård- och 
omsorgsboende, profilboende, vård- och omsorgsboende med 
särskild inriktning som exempelvis språk samt behovet av 
korttidsboende, servicehus och seniorboende. 
 
Boendeplanen för äldre bygger på bland annat Sweco: s 
framskrivning av äldreomsorgsbehovet i Stockholms stad under 
perioden 2024-2050. I västerort väntas stora ökningar av antalet 
invånare i de olika äldre åldersgrupperna. Antalet personer över 65 
år och äldre väntas öka stort i västerort, från 35 794 år 2023 till 58 
410 personer 2050, vilket är en ökning med 63 procent. Det är 
främst utvecklingen i åldersgruppen 80 år och äldre som har 
betydelse för att beräkna behov av äldreomsorg enligt Sweco:s 
äldreomsorgsprognos 2023. 
 
I takt med att regionen förväntas få fler äldre prognostiseras även 
antalet omsorgstagare med behov av vård- och omsorgsboende att 
öka. Från 2023 till 2050 prognostiseras en ökning i region västerort 
med 723 personer, vilket motsvarar en ökning på 59 procent. 
Prognosen för Bromma stadsdelsnämnd är att behovet under samma 
tid ökar med 283 personer, vilket motsvarar 74 procent. Förutsatt 
den planerade nyproduktionen samt att invånare i Bromma väljer att 
bo kvar inom stadsdelen i den utsträckning som de gör för 
närvarande anses Brommas behov av platser på vård- och 
omsorgsboenden tillgodosett fram till senare delen av planperioden. 
Dock är detta en prognos och behovet kan förändras under perioden 
varpå ytterligare platser kan behövas. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Johan Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V), Svante Thorell 
(MP), Louise Minnhagen (L) och Findel Madison (SD) föreslår (se 
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beslutet). 
 
2) Mattias Keresztesi m.fl. (M) och Erik Thonfors (C) föreslår: 
 
Att delvis godkänna Regional boendeplan för äldre 2025 med 
utblick mot 2050 Region västerort Stadsdelsförvaltningar: Järva, 
Hässelby-Vällingby och Bromma som underlag till den 
stadsövergripande boendeplanen för äldre, samt att därutöver anföra 
följande: 
 
Grunden för stockholmarnas gemensamma välfärd måste alltid vara 
att säkra stadens finanser och bygga upp stadens finansiella 
tillgångar. Det gäller såväl här i Bromma som i alla andra 
stadsdelar.  
 
Under år 2022 minskade kommunkoncernens externa bruttoskuld 
med 2,5 procent. Det var första gången sedan år 2010 som skulden 
minskade på årsbasis. Detta kunde åstadkommas genom en aktiv 
förvaltning av stadens fastighetsbestånd och strategiska avyttringar 
av tillgångar som inte utgör stadens kärnverksamhet. Nu bedrivs 
tyvärr återigen en ekonomisk politik som innebär att 
skuldutvecklingen ökar snabbt samtidigt som vi konstaterar att även 
räntekostnaderna för staden förväntas bli mycket höga den 
kommande perioden. 
 
Fram till 2040 beräknas gruppen över 80 år att fördubblas. Detta 
kräver givetvis stora satsningar och investeringar i äldreomsorgen – 
både i personal och fastighetsbestånd. Den äldres behov och 
förutsättningar måste alltid vara i fokus för att säkerställa ett värdigt 
åldrande. Vi vill därför se breda investeringar i äldre- och 
omsorgsboenden, seniorboenden och andra typer av profilboenden. 
Stockholm måste leva upp till ambitionen om att vara en äldrevänlig 
stad. 
 
Den politiska majoriteten har återinfört en 60/40-fördelning av 
äldreomsorg i egen regi och fristående aktörer i ett läge där 
äldreomsorgen är i starkt behov av nyinvesteringar för att kunna 
möta den demografiska trenden med fler äldre. Konsekvensen av de 
rödgrönas politik blir att det, förutom dagens kända fristående 
projekt, bara blir kommunala investeringar i vård- och 
omsorgsboenden fram till 2040. 
 
I det svåra ekonomiska läget staden befinner sig i ser vi dessutom 
en risk att ytterligare öka stadens skuldsättning, med konsekvensen 
att hyrorna ökar och räntekostnaderna skjuter i höjden. Därför bör 
fristående aktörer som vill bidra till att fylla behovet av boenden 
välkomnas – inte motverkas. Staden bör således vara öppen för 
fristående alternativ när det finns möjlighet till det. Vi menar att det 
är allvarligt att staden riskerar att gå miste om viktiga investeringar 
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i äldreomsorgen till följd av majoritetens ideologiska skygglappar. 
Vi står på de äldres sida och välkomnar alla investeringar som kan 
förbättra äldreomsorgen för Stockholmarna, därför bör fördelningen 
fortsatt vara 50/50. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra och 
finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Mattias Keresztesi m.fl. (M) och Erik Thonfors (C) reserverar sig 
mot beslutet med hänvisning till deras gemensamma förslag.  
 
Handlingar i ärendet 

 1567047 (Godkänd - R 1) Boendeplan för äldre 2025 med 
utblick mot 2050 region Västerort 

 1566784 Boendeplan för äldre 2025 med utblick mot 2050 
region Västerort 
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§ 32 
Sammanställning lex Sarah – beslut och inkomna 
rapporter 2024 – SoF och ÄO  
BRO 2024/18 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden tar del av ärendet och lägger det till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Redovisning av inkomna lex Sarah-rapporter från verksamheter i 
egen regi och information om rapporter från verksamheter som 
drivs i enskild regi samt beslut enligt lex Sarah tagna under 
perioden 2024-03-01– 2024-03-31. 
 
Från verksamheter inom egen regi har två rapporter inkommit och 
inga rapporter från enskild regi gällande händelser enligt lex Sarah. 
 
Två beslut har fattats enligt lex Sarah under denna period i egen 
regi. Ingen information har kommit från enskild regi gällande lex 
Sarah. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1561520 (Godkänd - R 1) TJUT-Anmälningsärende-i 
inkomna rapporter och beslut enligt Lex Sarah 

 1441741 Sammanställning beslut SDN 2024-04-25 
 1441730 Sammanställning inkomna rapporter SDN 2024-04-

25  
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§ 33 
Protokoll från förvaltningsgruppen 2024  
BRO 2024/55 
 

Beslut  
Nämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1584739 (Signerad) Protokoll FVG 2024-04-18 
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§ 34 
Protokoll pensionärsrådet 2024  
BRO 2024/42 
 

Beslut  
Nämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1582983 Protokoll Bromma pensionärsråd 17 april 
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§ 35 
Anmälan av delegationsbeslut 2024  
BRO 2024/48 
 

Beslut  
Nämnden godkänner återrapporteringen av delegationsbeslut. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1583717 Anmälan av delegationsbeslut april 
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§ 36 
Inkomna rapporter och protokoll 2024 - Förteckning till 
nämndens sammanträden  
BRO 2024/49 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1588532 Inkomna rapporter och protokoll 2024 
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§ 37 
Balanslista 2024  
BRO 2023/513 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1564394 Balanslista 2024 
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§ 38 
Nämndens och förvaltningens frågor  

Beslut  
Med glada utrop och blommor avtackar nämnden Louise 
Minnhagen (L) för hennes tid som ledamot i Bromma 
stadsdelsnämnd. 
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§ 39 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2024/6 
 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2024/6-10 Protokoll sociala delegationen extramöte 
20240409 

 BRO 2024/6-8 Protokoll sociala delegationen 20240327 
extramöte  

 BRO 2024/6-9 Protokoll sociala delegation 20240404 
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§ 40 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2023/430 
 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2023/430-1 Lex Sarah-rapport 
 1550045 IVO Beslut- Tillfredsställande utredning 
 1558774 (Godkänd - R 1) TJUT Information om beslut från 

IVO gällande lex Sarah 
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§ 41 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2024/219 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1562386 (Godkänd - R 1) Upphörande av 
umgängesbegränsning enligt 14 § 3 st LVU 
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§ 42 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2024/229 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1565072 (Godkänd - R 1) Nedläggning av 
faderskapsutredning 
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